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REVISTA PRESEI 

 

 

 ULTIMĂ ORĂ Mitingul pensionarilor de la Guvern, programat pentru 

astăzi, a fost ANULAT 

Mitingul pensionarilor programat la ora 10:00 nu va mai avea loc, pentru că nu a 

fost obţinută autorizaţie, a anunţat joi dimineaţa preşedintele Federaţiei Naţionale a 

Pensionarilor din România (FNPR), Preda Nedelcu. 

Două federaţii ale pensionarilor au anunţat că organizează joi o manifestaţie în faţa 

sediului Guvernului, în semn de protest faţă de decizia Executivului de a majora 

pensiile cu un procentaj mai mic decât hotărârea Parlamentului, potrivit lui Preda 

Nedelcu. 

Motivul nemulţumirii pensionarilor care participă la protest este nivelul până la 

care Guvernul a decis să majoreze pensiile din data de 1 septembrie, respectiv 

14%, a precizat Preda Nedelcu. 

Recent, plenul Parlamentului a adoptat rectificarea bugetară pe 2020, cu 

amendamentul PSD referitor la creşterea cu 40% a punctului de pensie. 

Parlamentarii au decis, la propunerea PSD, cu 242 voturi 'pentru', 147 'împotrivă' şi 

11 abţineri, abrogarea articolului potrivit căruia punctul de pensie se majora cu 

14%, în acest fel rămânând în vigoare Legea sistemului public de pensii care 

prevede majorarea acestuia cu 40%. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Ludovic Orban anunță noi restricții pentru persoanele care vin din 

străinătate: Vom decide luni în cadrul Comitetului Național pentru Situații de 

Urgență 

Premierul Ludovic Orban a anunțat miercuri că luni se va decide în Comitetul 

Național de Situații de Urgență reintroducerea restricțiilor pentru țările care au un 

nivel de infectare mai ridicat, pentru ultimele 14 zile, decât al României.  
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De asemenea, șeful executivului a solicitat Comitetelor pentru Situații de urgență 

să ia decizii de carantinare, fie de localități, fie de zone, ”acolo unde se impune”. 

Astfel, persoanele care vin din țări cu un grad de infectare mai ridicat decât al 

României pentru doar trei zile, ele nu vor intra în carantină dacă vor prezenta un 

test Covid negativ nu mai vechi de 48 de ore. 

”Știți că nu am mai actualizat lista țărilor, pentru că la nivel european a fost o 

dezbatere și am așteptat să se ia o decizie privind modalitatea unitară de 

introducere a măsurilor privind deplasările în cadrul UE, între țări. Nu s-a luat o 

decizie, de aceea vom decide luni în cadrul Comitetului Național pentru Situații de 

Urgență să reintroducem restricții pentru țările care au un nivel de infectare 

superior celui din România, pe ultimele 14 zile. Aceste restricții vor fi mai 

nuanțate. Pentru cei care vin în România și stau aici o perioadă de maximum 3 zile 

nu se va impune obligația carantinării, dacă vin cu un test COVID negativ efectuat 

cu 48 de ore înainte de intrarea în țară”, a declarat Orban. 

 

Situația va fi diferită, însă pentru cei care vor sta mai mult de trei zile. 

”Dacă vor să stea mai mult de 3 zile, vor avea la dispoziție două variante. 

Carantină 14 zile, în cazul în care doresc să nu stea în carantină 14 zile, în a cincea 

zi vor avea posibilitatea de efectuare a testului, iar în cazul în care testul este 

negativ, la momentul primirii testului negativ vor putea ieși din carantină”, a 

adăugat Orban. 

Premierul Ludovic Orban a declarat de asemenea că a cerut comitetelor judeţene 

pentru situaţii de urgenţă o implicare mult mai serioasă în implementarea măsurilor 

legale adoptate de autorităţi, a acţiunilor de control şi a comunicării cu cetăţenii 

pentru respectarea măsurilor de protecţie a sănătăţii, în contextul epidemiei cu noul 

coronavirus. 

”Am solicitat comitetelor judeţene pentru situaţii de urgenţă o implicare mult mai 

serioasă în implementarea măsurilor legale adoptate de autorităţi; de asemenea, o 

intensificarea a acţiunilor de control şi, nu în ultimul rând, o intensificare a  
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comunicării cu cetăţenii pentru respectarea măsurilor de protecţie a sănătăţii", a 

declarat Ludovic Orban, miercuri seară, la sediul MAI, după videoconferinţa cu 

prefecţii şi cu reprezentanţii instituţiilor cu responsabilităţi în gestionarea 

epidemiei. 

Premierul le-a solicitat, totodată, să urmărească mai multe linii de acțiune, în 

primul rând în școli să fie respectate toate măsurile de protecție sanitară (portul 

măștii, păstrarea distanței). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raportul privind statul de drept în România: Modificările la legile justiției 

au rămas în vigoare și creează incertitudine pentru funcționarea sistemului 

judiciar în ansamblu 

În România, controversatele modificări aduse de PSD-ALDE legilor justiției în 

2018 și 2019 continuă să fie în vigoare și creează incertitudine pentru funcționarea 

sistemului judiciar în ansamblu, notează Comisia Europeană în raportul privind 

statul de drept publicat miercuri. În document - care conține în special critici la 

adresa Secției de anchetare a magistraților - se menționează că actualul Guvern și-a 

exprimat dorința de a se angaja într-un dialog cu sistemul judiciar și cu partidele 

politice pentru a corecta măsurile controversate. 

 Primul Raport UE privind statul de drept: Avertismente dure privind 

independența justiției pentru Ungaria și Polonia 

Comisia mai arată, de asemenea, că, în timp ce noul procuror șef DNA a fost numit 

cu avizul pozitiv al Consiliului Superior al Magistraturii, procurorul general și 

șeful DIICOT au fost numiți în pofida avizului negativ al CSM. 

 "Această situație subliniază deficiențele de lungă durată evidențiate anterior 

de Comisie care, în contextul MCV, a recomandat necesitatea unei proceduri 

de numire mai robuste și mai independente, iar o sluție sustenabilă ar putea 

fi realizată cel mai bine cu sprijinul Comisiei de la Veneția”, se arată în 

raport. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319296-primul-raport-privind-statul-drept-avertismente-dure-privind-sistemul-judiciar-lupta-anticoruptie-libertatea-presei-ungaria-polonia-cele-mai-criticate.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319296-primul-raport-privind-statul-drept-avertismente-dure-privind-sistemul-judiciar-lupta-anticoruptie-libertatea-presei-ungaria-polonia-cele-mai-criticate.htm
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Comisia Europeană a publicat miercuri primul raport privind statul de drept în UE, 

care evaluează patru teme principale: sistemele naționale de justiție, cadrele 

anticorupție, pluralismul și libertatea mass-mediei, precum și alte aspecte 

instituționale legate de sistemele de control și echilibru. 

 CONSULTĂ AICI RAPORTUL PRIVIND SITUAȚIA STATULUI DE 

DREPT ÎN ROMÂNIA 

În ceea ce privește independența justiției în România, CE reia o parte din criticile 

aduse în ultimul raport MCV, în special asupra Secției speciale. 

Conform sursei citate, modificările controversate aduse legilor justiției în 2018 și 

2019 de către PSD-ALDE continuă să fie în vigoare și creează incertitudine pentru 

funcționarea sistemului de justiție în ansamblu. 

Raportul arată că actualul Guvern și-a exprimat dorința de a se angaja într-un 

dialog cu sistemul judiciar și cu partidele politice pentru a corecta măsurile 

controversate și a subliniat, de asemenea, că situația politică actuală nu prevede 

condițiile pentru a obține un consens larg și majoritatea necesară în Parlament. Este 

puțin probabil că astfel de reforme vor fi făcute înainte de a avea loc noi alegeri 

parlamentare. Faptul că aceste modificări rămân în vigoare creează incertitudine 

pentru funcționarea sistemului judiciar în ansamblu și pentru independența, statutul 

și cariera magistraților, notează CE. 

CE mai arată că Secția pentru investigarea infracțiunilor în justiție (SIIJ) rămâne la 

locul său, în ciuda criticilor. Actualul ministru al Justiției a început consultări cu 

privire la un proiect de propunere pentru desființarea SIIJ, dar atât pandemia 

COVID-19, cât și situația politică a împiedicat acești pași, iar SIIJ rămâne 

operațională, mai arată CE. 

 ”În pofida progreselor înregistrate de România în lupta anticorupţie în ultima 

decadă, provocările cu care s-a confruntat sistemul judiciar în perioada 2017 

- 2018 au ridicat semne de întrebare în ceea ce priveşte sustenabilitatea 

reformelor anticorupţie”, mai arată CE. 

Potrivit raportului, chiar dacă actualul context politic implică mai puţine dispute, 

instituţiile-cheie din justiție se confruntă cu provocări, cu impact asupra 

implementării cadrului legal şi asupra capacităţii instituţionale. 

https://ec.europa.eu/info/sites/info/files/ro_rol_country_chapter.pdf
https://ec.europa.eu/info/sites/info/files/ro_rol_country_chapter.pdf
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 ''Recentele numiri în noile conduceri ale parchetelor principale ar putea 

deschide calea pentru continuarea eficientă a activităţii de punere sub 

acuzare. Totuşi, progresele în vederea amendării legislaţiei respective au fost 

amânate ca urmare a pandemiei de COVID-19 combinate cu apropiatele 

alegeri naţionale. Măsurile controversate cu impact asupra independenţei 

sistemului judiciar continuă să fie puse în aplicare, precum Secţia pentru 

Investigarea Infracţiunilor din Justiţie, ce are ca sarcină exclusivă urmărirea 

în justiţie a infracţiunilor comise de către judecători şi procurori. 

Implementarea continuă a acestor măsuri sporeşte incertitudinea pentru 

funcţionarea sistemului de justiţie, în special prin efectul lor combinat. Mai 

mult, unele dintre aceste măsuri pot, de asemenea, afecta negativ resursele 

umane din interiorul sistemului de justiţie, cu implicaţii pentru eficienţa sa'', 

se mai arată ]n raportul citat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Proiectele de modificare a legilor justiției, puse în dezbatere publică până în 

31 martie 2021: Dispare Secția Specială, mandatul la conducerea parchetelor 

crește de la 3 la 4 ani 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, a anunţat punerea în dezbatere publică, până în 

31 martie 2021, a propunerilor de modificare a celor trei legi ale Justiţiei. Printre 

modificările propuse se numără desfiinţarea Secţiei speciale, creșterea mandatelor 

la conducerea parchetelor de la 3 la 4 ani, schimbarea modului de alegere a 

membrilor CSM și schimbarea modului de lucru, reducerea pragului de vechime 

pentru procuroriii de rang înalt de la 15 la 12 ani, eliminarea restricției 

președintelui de a refuza propunerile venite de la MJ, eliminarea schemei de 

pensionare anticipată a magistraților, suspendată acum. O altă prevedere este ca 

procurorul revocat din funcţia de conducere de rang înalt să poată ataca în instanţa 

de contencios decretul preşedintelui României de revocare din funcţie. 

 Iohannis, despre proiectele de modificare a legilor justiţiei: Va fi nevoie de o 

altă majoritate democratică şi legitimă care să-şi asume şi să voteze legi ale 

justiţiei corecte 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24320672-iohannis-despre-proiectele-modificare-legilor-justitiei-nevoie-alta-majoritate-democratica-legitima-care-asume-voteze-legi-ale-justitiei-corecte.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24320672-iohannis-despre-proiectele-modificare-legilor-justitiei-nevoie-alta-majoritate-democratica-legitima-care-asume-voteze-legi-ale-justitiei-corecte.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24320672-iohannis-despre-proiectele-modificare-legilor-justitiei-nevoie-alta-majoritate-democratica-legitima-care-asume-voteze-legi-ale-justitiei-corecte.htm
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CONSULTĂ AICI: 

 Proiectul de lege privind statutul magistraţilor din România 

 Proiectul de lege privind organizarea judiciară 

 Proiect de lege privind CSM 

Ministrul Justiției a spus că întreaga magistratură este invitată la dezbaterea acestor 

proiecte, până la 31 martie 2021, scopul final al acestor modificări fiind "să redea 

dreptul cetățenilor de a dispune de o justiție funcțională". 

Principalele modificări propuse celor 3 legi, prezentate de Predoiu: 

Principalele modificări propuse legii privind Statutul magistraților: 

 Întărirea rolului CSM în organizarea concursurilor, prin intermediul INM, 

atribuind puteri sportite INM 

 Eliminarea modalităților de intrare în magistratură fără concurs, cu excepția 

magistraților pensionari la instanțe cu număr mare de posturi vacante 

 Se elimină schema de pensionare anticipată a magistraților, suspendată acum 

 Micșorarea pragului de vechime pentru procurorii cu funcții de rang înalt 

 Ridicarea la rang de lege a unor proceduri de numire a procurorilor cu rang 

înalt: obligativitatea motivării refuzului preşedintelui României de numire în 

funcţie, fixarea unui termen de 60 de zile pentru emiterea decretelor 

prezidenţiale în procedura numirii/revocării din funcţiile de conducere 

 Posibilitatea atacării în instanță a decretului de revocare în cazul 

procurorului de rang înalt 

 Eliminarea rolului MFP în procedurile de erori materiale ale magistraților 

 Revenirea la accesul de judecător la ICCJ prin concurs. Acum este prin 

interviu 

 Cerința dublei specializări a judecătorilor la ICCJ 

 Creșterea duratei de conducere de la 3 la 4 ani 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-30-24321188-0-proiect-lege-statutul-magistratilor.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-30-24321187-0-proiect-lege-organizare-judiciara.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-09-30-24321189-0-proiect-lege-csm.pdf
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 Creșterea rolului procurorului general 

Modificări pentru legea privind organizarea judiciară: 

 Desființarea Secției pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie. Proiectul 

reglementează modul de transfer al cauzelor judiciare la celelalte parchete, 

situaţia personalului structurii, alte dispoziţii tranzitorii, regimul juridic al 

diverselor acte procesuale/procedurale efectuate în procedură. 

 Reglementarea detaliată a motivelor de revocare, precum şi procedura de 

revocare a procurorilor numiţi în cadrul DNA şi DIICOT, fiind stabilite 

criterii pentru verificarea modului de exercitare necorespunzătoare a 

atribuţiilor specifice funcţiei 

 Abandonarea soluției privind compunerea completelor în apel de 3 

judecători și revenirea la formula de 2 judecători 

 Limitarea posibilităţii infirmării soluţiei procurorului de către procurorul 

ierarhic superior la motivele de nelegalitate 

 Eliminarea restricţiilor care privesc libertatea de exprimare a magistraţilor, 

introduse în 2018 

 Procedură detaliată de numire în funcţie în cadrul DIICOT/DNA, 

uniformizând regulile de recrutare/selecţie a procurorilor din cele două 

direcţii, din perspectiva condiţiilor de numire (pregătire profesională, 

reputaţie, absenţa sancţiunilor disciplinare în ultimii 3 ani, o vechime de cel 

puţin 7 ani în funcţia de procuror/judecător şi să fi fost declaraţi admişi în 

urma unui concurs organizat potrivit legii prezente şi a regulamentului 

aprobat prin Ordin al Procurorului General al PICCJ, concursul fiind 

organizat de DIICOT, respectiv DNA, acesta constând într-un interviu ce 

urmează a fi transmis în direct prin mijloace de comunicare electronică) 

 Clarificări privind auditarea de repartizare a cauzelor judiciare 

 Uniformizarea regulilor referitoare la salariul de bază şi sporurile ofiţerilor şi 

agenţilor de poliţie judiciară, detaşaţi în cadrul Ministerului Public, stabilind  
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că salariul de bază şi sporurile ofiţerilor şi agenţilor de poliţie judiciară 

detaşaţi în cadrul Parchetelor sunt cele prevăzute pentru ofiţerii şi agenţii de 

poliţie judiciară din cadrul DNA, intervenţia legislativă având la bază 

considerente de echitate 

Propunerile privind CSM: 

 Aspectele generale și comune ale carierei magistraților sunt de competența 

plenului, cele specifice carierei - celor două secții 

 Sistemul de alegere a membrilor prin scrutin - să fie aleși de către toți 

judecătorii sau procurorii, nu doar de către cei de la instanțele sau parchetele 

din care fac parte, cum este acum 

 Revizuirea normelor privind conducerea Inspecției Judiciare - modul de 

selecție a șefilor IJ, prin concurs. Tot prin concurs vor fi numiți și directorii 

de direcții din IJ 

 Trecerea la un sistem de lucru în 2 sesiuni ordinare și extraordinare la CSM, 

la nevoie. În perioada dintre sesiuni, membrii CSM își desfășoară activitatea 

la instanțe. Ar urma să se aplice după încheierea mandatului actualului CSM 

 INM- revenirea la sistemul tradițional de cursuri de 2 ani, față de 4 ani acum 

 Pragul vechimii procurorilor de rang înalt, redus de la 15 la 12 ani 

 Mandatul acestora, majorat de la 3 la 4 ani 

 S-a eliminat restricția privind dreptul președintelui de a refuza propunerile 

venite de la MJ 

 Procurorul ierahic superior va putea infirma soluția procurorului de caz doar 

pe bază de legalitate, nu și pe motive de temeinicie, cum este acum 

 Aceste proiecte reprezintă o viziune, vom zăbovi asupra lor până când vom 

avea un larg consens. Vom propune și o metodologie și un calendar de 

dezbatere. Ne vom consulta inclusiv cu Comisia Europeană 
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Întrebări: 

Aproximativ 1.000 de dosare clasate de DNA. Cum apreciați activitatea DNA din 

acest an? 

 Lupta MJ împotiva justiției nu a încetat. Nu există rezerve. Am încredere în 

conducerile instalate de a reporni un sistem la un moment dat gripat 

 Suntem într-o fază în care trebuie regăsit avantul anticorupție 

 Sunt convins că în curând vom avea și dosare care ajung la stadiul de a fi 

trimise în judecată. Nu e momentul să ne pierdem încrederea 

 Secția specială a fost o eroare, indiferent care au fost motivele. Este o soluție 

greșită. Dincolo de celebrele gaf, principala problemă este că nu poate 

asigura un nivel suficient de combatere a corupției. Nu se poate fizic să faci 

asta cu câțiva procurori localizați în București 

 El a estimat că proiectele vor ajunge să fie dezbătute de noul Parlament după 

1 martie 

Lansați procedura pentru funcția de procuror-șef DIICOT sau așteptați intrarea în 

vigoare a noii legi? 

 O să lansăm la un moment dat. E de cântărit dacă așteptăm noile legi sau 

dăm întâietate unui obiectiv de a stabiliza cumva această funcție 

 Depinde și de modul în care toată lumea va ști să copereze, am prevăzut un 

termen de 6 luni pentru dazbaterea legilor, dar nu ne oprește nimeni să ne 

înțelegem mai repede 

 Acum situația este diferită - nu avem o întreagă pleiadă de funcții goale, 

avem o singură funcție, deja instituția e turată într-un ritm de lucru, are și 

adjunct 

 Nu e o urgență de o asemenea gravitate încât să spunem că mâine trebuie să 

facem ceva. Asta nu înseamnă că trebuie neglijată problema 

 Nici așa un termen lung nu e rezonabil, trebuie cântărit, o să vă anunț 
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 O să mai consult și procurorul general, CSM - Secția de procurori. Nu vreau 

să iau o decizie până atunci 

................................... 

Este vorba despre modificările aduse celor trei legi ale justiției - Legea 303 privind 

statutul judecătorilor şi procurorilor, Legea 304/2004 privind organizarea judiciară 

şi Legea 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii. 

Miercuri seară, președintele Klaus Iohannis a vorbit despre proiectele de lege 

reparatorii menite să corecteze legile Justiției, el spunând că România are multe 

restanțe, printre care și recomandările MCV și GRECO, care trebuie implementate 

cât mai curând, dar că "actuala majoritate PSD din Parlament a dovedit că orice 

proiect bine intenționat poate fi distrus în doar câteva zile". "Va fi nevoie de o altă 

majoritate care să-și asume legi ale justiției coerente. Proiectele au rolul de a 

repune pe fundamente corecte mecanismele de funcționare a justiției", a spus 

Iohannis. 

Raportul CE privind statul de drept publicat miercuri arată că actualul Guvern și-a 

exprimat dorința de a se angaja într-un dialog cu sistemul judiciar și cu partidele 

politice pentru a corecta măsurile controversate și a subliniat, de asemenea, că 

situația politică actuală nu prevede condițiile pentru a obține un consens larg și 

majoritatea necesară în Parlament. Este puțin probabil că astfel de reforme vor fi 

făcute înainte de a avea loc noi alegeri parlamentare. Faptul că aceste modificări 

rămân în vigoare creează incertitudine pentru funcționarea sistemului judiciar în 

ansamblu și pentru independența, statutul și cariera magistraților, notează CE. 

CE mai arată că Secția pentru investigarea infracțiunilor în justiție (SIIJ) rămâne la 

locul său, în ciuda criticilor. Actualul ministru al Justiției a început consultări cu 

privire la un proiect de propunere pentru desființarea SIIJ, dar atât pandemia 

COVID-19, cât și situația politică a împiedicat acești pași, iar SIIJ rămâne 

operațională, mai arată CE. 

”În pofida progreselor înregistrate de România în lupta anticorupţie în ultima 

decadă, provocările cu care s-a confruntat sistemul judiciar în perioada 2017 - 2018 

au ridicat semne de întrebare în ceea ce priveşte sustenabilitatea reformelor 

anticorupţie”, mai arată CE. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319933-raportul-privind-statul-dreat-romania-modificarile-legile-justitiei-ramas-vigoare-creeaza-incertitudine-pentru-functionarea-sistemului-judiciar-ansamblu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319933-raportul-privind-statul-dreat-romania-modificarile-legile-justitiei-ramas-vigoare-creeaza-incertitudine-pentru-functionarea-sistemului-judiciar-ansamblu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319933-raportul-privind-statul-dreat-romania-modificarile-legile-justitiei-ramas-vigoare-creeaza-incertitudine-pentru-functionarea-sistemului-judiciar-ansamblu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319933-raportul-privind-statul-dreat-romania-modificarile-legile-justitiei-ramas-vigoare-creeaza-incertitudine-pentru-functionarea-sistemului-judiciar-ansamblu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24319933-raportul-privind-statul-dreat-romania-modificarile-legile-justitiei-ramas-vigoare-creeaza-incertitudine-pentru-functionarea-sistemului-judiciar-ansamblu.htm


CNSLR Fratia | Revista Presei 1 octombrie 2020 11 

 

Potrivit raportului, chiar dacă actualul context politic implică mai puţine dispute, 

instituţiile-cheie din justiție se confruntă cu provocări, cu impact asupra 

implementării cadrului legal şi asupra capacităţii instituţionale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Voturile din sectorul 5 la alegerile de duminică se renumără, a decis Biroul 

Electoral de Sector / Decizia, contestată de Piedone / Și la Călărași s-a decis 

renumărarea voturilor 

Biroul Electoral al Sectorului 5 a decis renumărarea voturilor pentru primarul de 

sector, a anunțat miercuri candidatul dreptei, Cristian Băcanu. Cristian Popescu 

Piedone, ales primar la sectorul 5 în urma alegerilor de duminică, a contestat 

decizia. Reprezentanţii PSD au precizat, într-o postare pe Facebook, că Biroul 

Electoral a decis să fie renumărate voturile și la Călărași. 

"Biroul Electoral de Sector a decis renumărarea voturilor la Sector 5! Ceilalți vor 

face contestație. (...) Orice ar fi, lupt alături de colegii mei din PNL Sector 5 până 

la capăt!", a anunțat candidatul dreptei Cristian Băcanu. 

El a spus că este inadmisibil ca soarta democrației din România să fie lăsată "la 

dispoziția clanurilor mafiote, a unor condamnați şi a unor hoți care i-au furat 

efectiv pe cetățenii din Sectorul 5 timp de zeci de ani". 

"Am stat în stradă în 2015 la protestele de după Colectiv, în 2017 după OUG 13 

dar şi la 10 august 2018. Ce am spus atunci, rămâne valabil şi azi: nepăsarea şi 

tăcerea nasc monştri! Schimbarea şi lupta contra membrilor crimei organizate 

deghizați în politicieni este în puterea noastră. Nu uitați niciodată, noi cei buni şi 

corecți suntem mai mulți decât ei!", a mai spus Băcanu, surclasat la alegerile de 

duminică de Cristian Popescu Piedone. 

Dan Tudorache, primarul PSD în exercițiu al sectorului 1, a afirmat, după decizia 

Biroului Electoral Sector 5, că Piedone a contestat deja hotărârea. 

Cristian Băcanu a cerut BES renumărarea tuturor buletinelor de vot din sectorul 5. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24318956-usr-plus-cere-renumararea-voturilor-pentru-sectorul-5-frauda.htm
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Și USR-PLUS a cerut Biroului Electoral de Circumscripție și Biroului Electoral 

Central pentru Sectorul 5 renumărarea voturilor, însă solicitarea este făcută pentru 

șase secții unde voturile ar fi fost fraudate. 

Una dintre surprizele uriașe ale acestui scrutin este alegerea lui Piedone în funcția 

de primar al sectorului 5, el candidând din partea formațiunii fondate de Dan 

Voiculescu - Partidul Puterii Umaniste (social-liberal) și surclasându-l pe Cristian 

Băcanu, candidatul susținut de PNL și Alianța USR-PLUS. 

Fostul primar al sectorului 4 Cristian Popescu Piedone - condamnat în prima 

instanță la opt ani și jumătate de închisoare în dosarul Colectiv și plecat din funcție 

după ce mii de oameni i-au cerut demisia în stradă în urma tragediei din clubul 

Colectiv - a comentat victoria sa la alegerile locale în urma cărora a fost ales 

primar al sectorului 5, susținând că "judecata poporului a decis". 

Cristian Popescu-Piedone a susținut miercuri că a fost votat pentru funcţia de 

primar al Sectorului 5 de peste 29.000 de locuitori şi că nu este împotriva unei 

renumărări a voturilor, spunând că ar obţine unul sau două procente în plus. El a 

susținut din nou că este nevinovat în dosarul Colectiv, în care a fost condamnat în 

primă instanţă la 8 ani şi 6 luni închisoare pentru abuz în serviciu în legătură cu 

eliberarea autorizaţiilor de funcţionare pentru clubul Colectiv. 

Și la Călărași s-a decis renumărarea voturilor 

 

Reprezentanţii PSD au precizat, într-o postare pe Facebook, că Biroul Electoral a 

decis să fie renumărate voturile și la Călărași. 

 

Astfel, Biroul Electoral Județean a decis, miercuri, renumărarea voturilor din 

județul Călărași, atât pentru Consiliul Județean, cât și pentru funcția de președinte 

al Consiliului Județean, susțin surse din BEJ, pentru Digi24.ro. Contestația a fost 

făcută de PNL. La Călărași alegerile au fost câștigate de candidatul PSD la funcția 

de președinte al Consiliului Județean, Vasile Iliuță. Din partea PNL, la șefia CJ 

Călărași a candidat Valentin Barbu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24320033-piedone-scarile-instantei-dosarul-colectiv-sunt-nevinovat-aceea-candidat-dumnezeu-ajutat-ies-cetatenii-care-multi-ati-facut-prosti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24320033-piedone-scarile-instantei-dosarul-colectiv-sunt-nevinovat-aceea-candidat-dumnezeu-ajutat-ies-cetatenii-care-multi-ati-facut-prosti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24320033-piedone-scarile-instantei-dosarul-colectiv-sunt-nevinovat-aceea-candidat-dumnezeu-ajutat-ies-cetatenii-care-multi-ati-facut-prosti.htm
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 Jandarmeria, despre scandalul Antena 3 si PSD versus USR, privind 

incidentul de la Biroul Electoral din Sectorul 1: "Nimeni nu a patruns in zona 

restrictionata" 

Directia Generala de Jandarmi a Municipiului Bucuresti a emis, joi, un comunicat 

de presa referitor la o filmare prezentata de Antena 3 in care sunt prezentate mai 

multe persoane care intra in camera in care se afla sacii cu voturi din Biroul 

Electoral Sector 1. 

 

"Incaperea in care sunt depozitate materialele electorale este asigurata cu post 

permanent de protectie. Accesul in zona respectiva este restrictionat pe timpul cat 

aceasta este sigilata si permis doar celor care au acest drept. Persoanele care au 

intrat in cladirea in care se afla si Biroul Electoral au fost legitimate si nu li s-a 

permis accesul in zona acestea, parasind incinta. Nimeni nu a patruns in zona 

restrictionata. Ulterior, in perimetrul exterior al cladirii, mai multe persoane se 

filmau reciproc, cu telefoanele mobile si purtau discutii contradictorii, fapt pentru 

care jandarmii au luat masuri de ordine publica in zona", se arata in comunicatul 

Jandarmeriei Capitalei. 

 

Antena 3 a prezentat in seara de miercuri, 30 septembrie, o filmare despre care 

sustine ca este de pe camerele de supraveghere din camera securizata a Biroului 

Electoral Sector 1. In aceasta camera se aflau voturile de la alegerile locale. Pe 

filmare, care este datata 29 septembrie, ora 1.54, se vad mai multe persoane care 

intra in camera in care se afla sacii cu voturi. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Florin Cîțu: Implementarea facturii electronice va aduce 20 miliarde lei în 

plus la buget/ Obiectivul este de a ne reveni complet din 2021 și să putem să 

creștem din 2022 

Încrederea în economia României a crescut consecutiv in fiecare lună și a ajuns la 

cel mai mare nivel,a declarat ministrul Finanțelor Publice, Florin Cîțu. El a început 

să prezinte execuția bugetară la 8 luni, ce a fost publicată recent pe site-ul 

Ministerului Finanțelor Publice (MFP). 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24314550-deficit-bugetar-5-18-finalul-lunii-august.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24314550-deficit-bugetar-5-18-finalul-lunii-august.htm
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Declarațiile sale: 

 Informatizarea ANAF a dat roade 

 Companiile declară venituri mai mari și le plătesc față de anul trecut 

 Mențin obiectivul de a crește veniturile la buget pentru anul viitor 

 Implementarea facturii electronice va aduce 20 miliarde lei în plus la buget 

 Am cheltuit mai mult în prima parte a anului 

 Nu mai avem stocuri din urmă la concedii medicale. 

 Ne-am împrumutat mai ieftin în fiecare lună, deși conjunctura este 

nefavorabilă 

 În acest proces de transparentizare a deciziilor, voi prezenta săptămânal (în 

conferințe) ce sume vrem să împrumutam vrem să împrumutăm, la ce 

scadențe, iar apoi veți avea și randamente. 

 Deficitul bugetar fără criza din sănătate ar fi fost în august 1,93% din PIB. 

 Guvernul a mărit punctul de pensie cu cea mai mare sumă din istorie. 

 Noi nu creștem taxe. Menținem un echilibru al bugetului 

 Nu vor crește dobânzile în România. În fiecare lună ne-am împrumutat mai 

ieftin decât guvernul socialist. 

 Mă aștept să fie menținut ratingul în decembrie. Voi prezenta planurile pe 

termen mediu pentru a avea consolidare 

 În toată UE economiile vor reveni în 2021. România și Polonia au o revenire 

aproape completă după 2021. Obiectivul este de a ne reveni complet din 

2021 și să putem să creștem din 2022. Am performat mai bine decât estimau 

agențiile de rating și Comisia Europeană. 

 Despre posibilitatea prelungirii termenului pentru plata taxelor: Nu! Pe 25 

octombrie doresc să avem o imagine clară a sănătății economiei. Sunt 

sectoare în economie unde există probleme. Ne vom uita de la un sector la 

altul și vedem cu ce soluții putem să venim în ajutorul acestor sectoare. 
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 S-ar putea să emitem în partea a doua acestui an titluri de stat pe bursă 

pentru populație. 

 Despre strategia de consolidare a deficitului ce trebuia transmisă până pe 15 

septembrie la CE: A fost transmisă. Bineînțeles, nu ne puteam permite să nu 

transmitem strategia la timp. 

 Bugetul (pe 2021 n.r.) va fi adoptat de guvernul următor 

 Va mai exista o rectificare în acest an. 

 Așa cum am avut grijă de finanțele publice ale României (...), mă voi 

implica să găsesc soluții și pentru problemele de finanțare ale Primăriei 

București. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Legea USR privind înființarea DNA-ului pădurilor este neconstituțională - 

CCR 

Legea USR privind înființarea Direcției de Investigare a Infracțiunilor de Mediu 

(DIIM) - ”DNA-ul pădurilor” - este neconstituțională, a decis miercuri Curtea 

Constituțională. Actul normativ a fost atacat la CCR de Guvernul Orban. 

Plenul Senatului a adoptat, pe 16 iunie, în calitate de Cameră legislativă 

decizională, proiectul de înfiinţare a Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 

Mediu (DIIM) - "DNA-ul Pădurilor", iniţiat de parlamentari USR, PNL, PMP, 

ALDE şi independenţi. Proiectul a fost adoptat cu 119 voturi "pentru" şi 11 

abţineri. 

"Amploarea fenomenului infracţional de mediu şi specificitatea lui impune soluţia 

unei specializări a persoanelor cu atribuţii de cercetare penală în domeniu şi 

alocarea de resurse pentru constituirea unei instituţii cu atribuţii clare şi specifice 

pentru combaterea criminalităţii de mediu.  
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(...) Propunem înfiinţarea unei Direcţii de Investigare a Infracţiunilor de Mediu, o 

structură creată pe modelul DNA şi DIICOT, care să preia competenţa de 

soluţionare a tuturor infracţiunilor de mediu prevăzute în Codul penal şi în 

legislaţia specială din domeniu", au explicat iniţiatorii, în expunerea de motive a 

proiectului. 

Potrivit acestora, în cinci ani, pe rolul instanţelor au ajuns doar 3.014 dosare care 

priveau infracţiuni la regimul silvic şi a fost condamnată o singură persoană 

juridică, în 2019, "ceea ce indică faptul că probabil au fost cercetate doar dosare 

care vizau furturile mici de lemne, asta în condiţiile în care statisticile indică 20 de 

milioane de metri cubi de lemn dispărut fără acte din păduri şi valori ale 

prejudiciului de sute de milioane de euro anual". 

Un amendament admis prevede că DIIM va funcţiona cu un număr maxim de 295 

de procurori, dar nu mai puţin de 10; cu 290 de ofiţeri şi agenţi de poliţie judiciară, 

nu mai puţin 25 de posturi ocupate prin detaşare sau concurs, după caz; 40 de 

specialişti - nu mai puţin de cinci şi 270 de angajaţi - personal auxiliar de 

specialitate, economic şi administrativ, dar nu mai puţin de 25 de posturi. 

De asemenea, a fost adoptat un amendament care prevede constituirea anuală a 

unui depozit în valoare de "cel puţin un milion de lei pentru acţiuni privind 

organizarea şi constatarea infracţiunilor". Fondul va fi la dispoziţia procurorului-

şef al DIIM, iar modul de gestionare şi utilizare se va stabili prin ordin al acestuia. 

Senatorul USR Mihai Goţiu a declarat, în cadrul dezbaterilor, că se face prea puţin 

pentru a stopa acest tip de criminalitate, "în care miza sunt sute de milioane, chiar 

peste un miliard de euro în fiecare an, bani care ajung în buzunarele infractorilor, 

care nu au niciun scrupul să profite după urma distrugerii mediului, a distrugerii 

sănătăţii oamenilor, recurgând chiar la crimă împotriva celor care îşi fac datoria şi 

apără pădurile, apele şi aerul României". 

În 15 iulie Guvernul a atacat la Curtea Constituțională legea USR privind 

înființarea DNA-ului pădurilor, în sesizarea semnată de Ludovic Orban 

menționându-se că nu sunt precizate sursele de finanțare, actul normativ are 

deficiențe în privința calității, clarității și previzibilității legii, la capitolui 

infracțiuni, având totodată probleme și în privința prevederilor referitoare la 

angajările pentru instituție. 
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 CONSULTĂ AICI SESIZAREA GUVERNULUI 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele Iohannis a atacat la Curtea Constituțională legea care ar 

trimite politicieni în conducerea ANCOM: Independența acestei autorități ar 

deveni un concept pur declarativ, contrar normelor UE 

Posibilitatea ca patru dintre cei șapte membri ai Comitetului de reglementare al 

ANCOM, autoritatea care reglementează sectorul de 3,5 miliarde euro al 

comunicațiilor electronice, să dețină concomitent și calitatea de membru al unui 

partid politic contravine obligațiilor asumate de România în calitate de stat 

membru al Uniunii Europene, se arată în sesizarea de neconstituționalitate făcută 

miercuri de președintele Iohannis asupra legii care ar schimba modul de conducere 

al acestei autorități. Totul a plecat de la o inițiativă a deputatului PSD Florin 

Iordache, pe fondul revenirii lui Sorin Grindeanu în fruntea acestui partid, dar 

legea a trecut de Parlament cu sprijinul PNL. 

 

Președintele Klaus Iohannis a sesizat miercuri la Curtea Constituțională posibile 

aspecte de neconstituționalitate ale Legii pentru modificarea și completarea 

Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 22/2009 privind înființarea Autorității 

Naționale pentru Administrare și Reglementare în Comunicații, act normativ 

adoptat în regim de urgență de Parlament în data de 14 septembrie. 

 Principalele critici de neconstituționalitate: Reglementările din sectorul 

telecomunicațiilor ar putea fi luate de 4 politicieni, contrar legislației UE 

 

În sesizarea de neconstituționalitate se arată că prin noua lege s-ar efectua 

schimbări radicale în conducerea autorității care ar contraveni normelor UE. 

 

Mai exact, s-ar crea un organism colectiv de conducere - Comitetul de 

reglementare al ANCOM, format din 7 membri care va îndeplini funcția de 

reglementare în sectorul comunicațiilor electronice și audiovizuale, precum și al 

serviciilor poștale. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-15-24174430-0-sesizare-guvern.pdf
https://www.presidency.ro/ro/media/sesizare-de-neconstitutionalitate-asupra-legii-pentru-modificarea-si-completarea-ordonantei-de-urgenta-a-guvernului-nr-22-2009-privind-infiintarea-autoritatii-nationale-pentru-administrare-si-reglementare-in-comunicatii
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Dacă actuala conducere a ANCOM este formată dintr-un președinte și doi 

vicepreședinți, care nu pot fi membri ai unui partid politic, conform Directivelor 

UE, prin noua lege, această incompatibilitate se va păstra doar pentru președinte și 

cei doi vicepreședinți, în timp ce restul de 4 membri ai noului Comitet de 

reglementare ar putea să fie și membri de partid. 

 "Potrivit considerentului nr. 13 din Directiva nr. 2009/140/CE, de altfel 

reflectat în cuprinsul art. 3 din Directiva nr. 2002/21/CE, cu modificările și 

completările ulterioare, România are obligația de a se asigura că ANCOM 

este protejată de intervenții externe sau de presiuni politice care ar pune sub 

semnul întrebării independența și neutralitatea acesteia în exercitarea 

atribuțiilor. (...) 

 În aceste condiții, posibilitatea a patru dintre cei șapte membri ai 

Comitetului de reglementare al ANCOM de a deține concomitent și calitatea 

de membru al unui partid politic vine într-o evidentă contradicție cu 

dispozițiile legale mai sus indicate și contravine obligațiilor asumate de 

România în calitate de stat membru al Uniunii Europene. Din acest motiv, 

apreciem că deținerea concomitentă a funcției de membru în Comitetul de 

reglementare și de membru al unui partid politic nu le conferă acestora 

garanția de neutralitate, indispensabilă în exercitarea atribuțiilor de 

reglementare a unui sector de o deosebită importanță atât în plan național, 

dar mai ales în plan european. 

 Acest lucru este valabil cu atât mai mult cu cât hotărârile sunt adoptate cu 

majoritate simplă, în prezența a cel puțin patru dintre membrii săi, care pot 

fi chiar patru membri de partid. Într-o astfel de situație, independența 

funcțională a autorității de reglementare devine un concept pur 

declarativ.", se arată în sesizarea de neconstituționalitate formulată de 

președintele Iohannis. 

În sesizarea către CCR se amintește faptul că România a mai fost o dată 

sancționată prin procedură de infringement de către Comisia Europeană pentru 

desele ingerințe ale politicului în activitatea acestei autorități de reglementare. 

 Alte critici de neconstituționalitate: Demiterea de facto a actualei conduceri 

și schimbarea regimului de salarizare 
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Alte critici de neconstituționalitate țin de schimbarea regimului de salarizare dar și 

de faptul că actuala conducere ar fi demisă implicit, deși mandatele președintelui și 

celor doi vicepreședinți expiră în 2023. 

 

Orice modificare regimului juridic al mandatelor în curs nu poate fi realizată decât 

cu nerespectarea principiului neretroactivității legii civile, prevăzut de art. 15 alin. 

(2) din Constituție, se precizează în sesizarea de neconstituționalitate. 

 "Numirea unui nou președinte și a unor noi vicepreședinți ANCOM înainte 

de expirarea mandatelor în exercițiu - respectiv anterior datei de 11 mai 

2023, în ceea ce privește funcția de președinte ANCOM, și anterior datei de 

11 octombrie 2023, în ceea ce privește cele două funcții de vicepreședinte 

ANCOM - echivalează cu o demitere implicită, pentru care nu poate fi 

stabilită în concret realizarea cerinței fixate în directiva-cadru, respectiv 

aceea ca persoana în cauză să nu mai satisfacă condițiile „necesare 

îndeplinirii sarcinilor sale/lor, precizate în prealabil în legislația națională” și 

pentru care se eludează exigența motivării deciziei demiterii. 

 Această modalitate de încetare a mandatelor în exercițiu de la nivelul 

conducerii ANCOM înainte de împlinirea termenelor apare cu atât mai 

arbitrară cu cât Parlamentul - autoritatea căreia îi revine atribuția de numire 

a conducerii ANCOM și, implicit, prin simetrie a demiterii acesteia - recurge 

la adoptarea unui act normativ ce are ca efect înlăturarea din funcție a unor 

persoane pe care chiar Parlamentul le-a desemnat, însă fără a mai fi nevoie 

de motivarea deciziei de înlăturare din funcție.", se mai arată în sesizarea 

către CCR. 

 

Amintim că actualul președinte al ANCOM, Sorin Grindeanu, a devenit 

incompatibil după ce a revenit în politică, fiind ales în funcţia de prim-

vicepreşedinte al PSD. Actuala lege de funcționare a ANCOM îi interzice acestuia 

să fie și membru de partid și președinte al autorității, dar are la dispoziție un 

termen de 3 luni pentru a ieși din starea de incompatibilitate în care se află. 
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Luna trecută, Sorin Grindeanu a declarat că va demisiona din funcţia de preşedinte 

al ANCOM în septembrie 2020, după transpunerea în legislaţia română a 

memorandumului România-SUA privind tehnologia 5G. 

 

Sorin Grindeanu a venit la conducerea ANCOM în noiembrie 2017, după 

excluderea din PSD în urma unui conflict cu Liviu Dragnea. În prezent, legea îi 

interzice lui Grindeanu să fie membru de partid și președinte al ANCOM în același 

timp și ar mai avea peste 2 ani și jumătate de mandat la conducerea acestei 

autorități. 

 Pentru detali citește: Grindeanu, devenit incompatibil după revenirea în 

PSD, spune că demisionează de la ANCOM în septembrie, după 

transpunerea în legislaţie a Memorandumului 5G cu SUA 

 

Într-o scrisoare deschisă transmisă marți, 22 septembrie, inclusiv către Comisia 

Europeană, furnizorii de internet membri ai ANISP i-au cerut președintelui Klaus 

Iohannis să nu promulge legea care ar permite numirea unor politicieni în fruntea 

ANCOM, autoritatea care reglementează piața de 3,5 miliarde euro a 

comunicațiilor, contrar legislației UE. Proiectul de lege a plecat de la o inițiativă a 

deputatului PSD Florin Iordache, dar a avut și susținerea PNL. România a mai fost 

sancționată de Bruxelles pentru amestecul politicului în activitatea arbitrului 

telecom. 

 Pentru detalii citește: DOCUMENT Furnizorii de internet îi cer lui Iohannis 

să nu promulge legea care ar trimite politicieni la conducerea ANCOM, 

contrar legislației UE / A fost sesizată și Comisia Europeană 

 

Senatul, for decizional, a adoptat marți, 8 septembrie, schimbările inițiate de 

deputatul PSD, Florin Iordache, în conducerea ANCOM, autoritatea care va 

organiza licitația 5G și care monitorizează piața de peste 3,5 miliarde euro a 

comunicațiilor. Deciziile vor fi luate de 7 oameni, dintre care 4 pot fi politicieni, o 

experiență de 5 ani în științe sociale fiind de ajuns pentru numirea acestora.  

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24258890-grindeanu-devenit-incompatibil-dupa-revenirea-psd-spune-demisioneaza-ancom-septembrie-dupa-transpunerea-legislatie-memorandumului-5g-sua.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24258890-grindeanu-devenit-incompatibil-dupa-revenirea-psd-spune-demisioneaza-ancom-septembrie-dupa-transpunerea-legislatie-memorandumului-5g-sua.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24258890-grindeanu-devenit-incompatibil-dupa-revenirea-psd-spune-demisioneaza-ancom-septembrie-dupa-transpunerea-legislatie-memorandumului-5g-sua.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24305510-furnizori-internet-ANISP-scrisoare-deschis%C4%83-iohannis-comisia-europeana-lege-politicieni-conducere-ancom-infringement-5G-huawei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24305510-furnizori-internet-ANISP-scrisoare-deschis%C4%83-iohannis-comisia-europeana-lege-politicieni-conducere-ancom-infringement-5G-huawei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24305510-furnizori-internet-ANISP-scrisoare-deschis%C4%83-iohannis-comisia-europeana-lege-politicieni-conducere-ancom-infringement-5G-huawei.htm
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USR acuză crearea de sinecuri politice și un atac la independența acestei autorități, 

dar și o complicitate între PSD și PNL, în condițiile în care fiica președintelui 

comisiei IT din Senat a fost angajată consilieră a lui Sorin Grindeanu la ANCOM. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Iohannis a promulgat legea care extinde lista categoriilor de persoane carora 

le va fi redusa cu 2 ani varsta de pensionare 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat miercuri legea pentru modificarea art. 65 

alin.(5) din Legea 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, transmite 

Administratia Prezidentiala. 

 

Prin actul normativ sunt extinse categoriilor de persoane carora li se va reduce 

varsta de pensionare cu 2 ani, fara nicio penalizare, daca au locuit minim 30 de ani 

in zone afectate de poluare, cat si pe o raza de opt kilometri din jurul acestor locuri. 

 

"Persoanele care au locuit cel putin 30 de ani in zonele afectate de poluarea 

remanenta din cauza extractiei, prepararii si arderii carbunelui sau a sisturilor 

bituminoase, a extractiei si prepararii minereurilor de uraniu, a extractiei si 

prelucrarii minereurilor feroase si neferoase cu continut de praf sau de emisii 

de gaze cu efect de sera, de amoniac si derivate, de cupru, plumb, sulf, cadmiu, 

arseniu, zinc, mangan, fluor, clor, feldspat si siliciu ori de radiatii din minereuri 

radioactive, hidrogen sulfurat, crom trivalent, crom hexavalent, cianuri, de pulberi 

metalice si/sau de cocs metalurgic, a prelucrarii titeiului sulfuros, desulfurarea 

benzinei, a titeiului parafinos si neparafinos, a distilarii titeiului in vederea 

producerii pacurii si a uleiurilor, respectiv in localitatile: 

 

Baia Mare, Calarasi, Copsa Mica, Drobeta-Turnu-Severin, Slatina, Targu Mures, 

Tarnaveni, Turnu Magurele, precum si in localitatile Aninoasa, Baia de Cris, Baita, 

Brad, Calan, Certej, Criscior, Deva, Ghelari, Hunedoara, Lupeni, Orastie, Petrila, 

Petrosani, Soimus, Teliuc, Uricani, Vetel, Vulcan din judetul Hunedoara, 

localitatile Abrud, Baia de Aries, Lupsa, Rosia Montana si Zlatna din judetul Alba,  

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/gaze/
https://ziare.com/rosia-montana/


CNSLR Fratia | Revista Presei 1 octombrie 2020 22 

 

localitatile Bacau si Onesti din judetul Bacau, localitatile Victoria si Fagaras din 

judetul Brasov, localitatile Anina, Armenis, Ciudanovita, Moldova Noua, Otelu 

Rosu si Resita din judetul Caras-Severin, localitatile Campia Turzii, Dej si Turda 

din judetul Cluj, localitatea Galati din judetul Galati, localitatile Branesti, 

Dragotesti, Farcasesti, Matasari, Motru, Negomir, Plopsoru, Rovinari, Urdari si 

Turceni din judetul Gorj, localitatile Ciulnita si Slobozia din judetul Ialomita, 

localitatile Brazi si Ploiesti din judetul Prahova, localitatile Iacobeni si Vatra 

Dornei din judetul Suceava, localitatile Fardea, Margina, Nadrag si Tomesti din 

judetul Timis, localitatea Mina Altan Tepe din judetul Tulcea, localitatile Berbesti 

si Ramnicu Valcea din judetul Valcea, pe o raza de 8 km in jurul acestor localitati, 

beneficiaza de reducerea varstei standard de pensionare cu 2 ani fara penalizare", 

arata legea promulgata miercuri de seful statului. 

 

Camera Deputatilor a adoptat decizional proiectul de lege pe 8 septembrie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Senatul a respins reexaminarea legii privind declararea datei de 4 iunie Ziua 

Tratatului de la Trianon 

Senatorii au respins miercuri cererea de reexaminare a președintelui Klaus 

Iohannis privind legea care stabilește sărbătorirea datei de 4 iunie ca Ziua 

Tratatului de la Trianon. Astfel, Senatul a decis ca forma legii să rămână cea 

trimisă către promulgare. Ultimul cuvânt îl are însă Camera Deputaților. 

Cu 76 de voturi "pentru" respingere şi 52 "împotrivă" senatorii au respins cererea 

de reexaminare. 

Președintele Klaus Iohannis a invocat în solicitare faptul că "adoptarea de către 

Parlament a Legii pentru declararea zilei de 4 iunie Ziua Tratatului de la Trianon a 

general numeroase critici, atât din partea experţilor, cât şi a organizaţiilor 

neguvernamentale. Reacţiile produse la nivelul societăţii civile, precum şi 

amploarea acestora au pus în evidenţă faptul ca această lege, în forma adoptată de 

Parlament, nu a reprezentat rezultatul unui proces autentic şi consistent de 

consultare şi dezbatere publică". 
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Astfel, Iohannis subliniază că "se impune reanalizarea acesteia prin reluarea de 

către Parlament a întregului proces deliberativ asupra legii şi iniţierea unei largi 

analize şi consultări, în care să fie implicaţi specialişti, istorici, cercetători, 

profesori, academicieni, instituţii de învăţământ, instituţii publice, reprezentanţi ai 

societăţii civile", conform solicitării preşedintelui. 

În cadrul dezbaterilor din plen PSD a anunțat că susţine adoptarea legii aşa cum a 

fost votată inițial de Parlament. 

Senatorul PSD Titus Corlăţean a declarat că această lege nu este îndreptată 

împotriva nimănui şi a menţionat că statul român are dreptul să marcheze "o zi 

extrem de importantă", cea a recunoaşterii internaţionale a unirii Transilvaniei cu 

România. 

În schimb UDMR prin vocea senatorul UDMR Fejer Laszlo a criticat legea 

susținând că "atacă comunitatea maghiară din România". 

"Cred că despre trecut ar trebui să discute istoricii noştri, nicidecum să avem aici o 

dezbatere, pentru că nu putem avea o dezbatere raţională despre acest subiect care, 

sentimental, se plasează pe poziţii diferite, diametral opuse (...). Trecutul este şi va 

rămâne în urma noastră, poate aici în Senat va trebui să găsim şi să căutăm fapte 

care să ne apropie. Dacă suntem inteligenţi, vom căuta şi promova proiecte care 

formează momente istorice când românii şi maghiarii au luptat împreună (...) Ar 

trebui să ne uităm la ceea ce am realizat împreună şi la ceea ce am putea construi 

împreună. În mod cert, obiectul acestui proiect de lege nu răspunde acestui 

deziderat", a indicat senatorul UDMR. 

Legea adoptată de Parlament prevede posibilitatea organizării, la nivel naţional şi 

local, de manifestări cultural-educative şi ştiinţifice consacrate conştientizării 

semnificaţiei şi importanţei Tratatului de la Trianon. Astfel, autorităţile centrale şi 

locale, organizaţiile neguvernamentale şi reprezentanţii societăţii civile pot 

contribui la organizarea acestor acţiuni. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Contracte noi și tarife negociate la energia electrică. Sfatul specialiștilor: 

atenție la citirea clauzelor! Comparator de oferte pe site-ul ANRE 

Peste 6 milioane de români vor primi oferte noi pentru furnizarea curentului 

electric, pentru că de la 1 ianuarie piața energiei electrice se liberalizează. Asta 

înseamnă că prețurile nu vor mai fi impuse de autorități, ci vor fi calculate liber de 

furnizori. Specialiștii în energie recomandă să citim cu atenție clauzele din 

contract. Ofertele vin în perioada sezonului rece, când prețurile pot crește la unii 

producători. 

De la 1 ianuarie, prețurile energiei electrice nu vor mai fi impuse de stat, ci vor fi 

calculate liber, de furnizori, în funcție de cerere și ofertă. 

Clienții au drept de negociere doar la semnarea noului contract. Vor putea rămâne 

la actualul furnizor sau să aleagă altul în 21 de zile. 

Un studiu recent arată că aproape 60% dintre respondenți nu au auzit de acest 

proces. 

Din octombrie, furnizorii sunt obligați să anunțe clienții că piața energiei electrice 

se liberalizează în prima zi a anului viitor. Peste 6 milioane de clienți care sunt 

acum în piața reglementată vor primi oferte noi pentru piața concurențială. 

Cea mai bună soluție este să comparăm ofertele și să negociem cu furnizorul. 

Pe site-ul Autorității Naționale de Reglementare în Energie găsiți un comparator al 

ofertelor. Trebuie să completați câteva rubrici, iar aplicația vă arată valoarea 

facturii. 

Pentru consumatorii casnici, liberalizarea pieței de energie electrică a început 

treptat din 2013, dar a fost întreruptă în 2019. 

Până acum, peste 2,5 milioane de români au optat pentru piața concurențială. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
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 Florin Cîțu, după întâlnirea cu Nicușor Dan: Situația PMB e dificilă. Mă voi 

implica 

Florin Cîţu s-a întâlnit miercuri cu primarul ales al Capitalei, Nicuşor Dan. Foto: 

Facebook 

Ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, s-a întâlnit miercuri cu primarul ales al 

Capitalei, Nicuşor Dan pentru a discuta despre situaţia financiară a Primăriei 

Capitalei. 

„Am avut o întâlnire foarte bună de lucru cu primarul ales Nicușor Dan și Prim-

ministrul României Ludovic Orban. Situația financiară a PMB este dificilă (sunt 

elegant aici), a scris Florin Cîțu pe Facebook, după întâlnirea cu Nicușor Dan. 

„Ca senator de București vă promit că mă voi implica pentru a găsi soluții pentru 

finanțarea investițiilor în orașul nostru. Am demonstrat acest lucru pentru finanțele 

României o voi face și pentru București”, a precizat ministrul Finanțelor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Nicuşor Dan, despre sistemul de termoficare: Trebuie să facem un 

management de avarie / O să avem foarte multe avarii peste iarna asta, este 

absolut clar 

Primarul general ales al Capitalei, Nicuşor Dan, a declarat miercuri că, din 

momentul în care va prelua funcţia, va face un management de avarie în ceea ce 

priveşte situaţia reţelelor de termoficare, respectiv a căldurii şi apei calde din 

Bucureşti, potrivit Agerpres. 

 

"Avem o problemă de urgenţă, care vine iarna asta. După cum ştiţi, ELCEN a 

comunicat că, din cauză că nu s-au făcut reparaţii în cursul acestei veri, cantitatea 

de apă pe care ei trebuie să o introducă în reţea este de trei ori mai mare decât în 

2016 şi se apropie de limita de la care nu se mai poate. (...) Deci, noi trebuie să 

facem din momentul în care ajungem acolo un management de avarie.  
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Asta înseamnă să avem pregătite materiale pentru intervenţii de urgenţă, să avem 

pregătite echipe pentru intervenţii de urgenţă şi să avem pregătite detectoare de 

avarii, care să facă astfel încât oamenii să se ducă precis la locul unde este avaria şi 

în paralel să facem o eşalonare corectă a oamenilor care sunt afectaţi. Asta este ce 

putem face iarna asta", a spus Nicuşor Dan înaintea unei întrevederi cu ministrul 

Finanţelor, Florin Cîţu. 

 

El a susţinut că "o să fie sute de avarii". 

 

"O să fie sute de avarii, nu putem să le evităm. Totul este să intervenim cât mai 

repede pe ele şi să le spunem celor afectaţi cât timp durează", a adăugat Nicuşor 

Dan. 

 

El a insistat pentru eficientizarea sistemului actual, în detrimentul centralelor de 

bloc sau de apartament, care necesită redimensionarea reţelelor de gaz şi totodată 

poluează. 

 

"Cumva este o chestiune în scară. Poţi să pui centrală de apartament, poţi să pui 

centrală de bloc, centrală de cvartal sau mari centrale la marginea oraşului. Deci, 

este o chestiune graduală între aceste două soluţii maximale. Nu se poate să punem 

din două motive evidente ca fiecare bucureştean să aibă propria centrală, pentru că: 

1 - trebuie redimensionată reţeaua de gaz şi asta - spune Distrigaz - ia 10 ani, ani 

pe care nu-i avem; 2 - foarte important - centralele de apartament poluează şi nu ne 

permitem să poluăm suplimentar Bucureştiul, dimpotrivă, trebuie să eficientizăm 

sistemul centralizat. (...) Trebuie o dimensionare suplimentară a reţelei de gaz care 

durează şi costă, poluează şi ele, chiar dacă mai puţin decât centralele individuale; 

şi 3 - nu poţi să faci eficienţă energetică în cogenerare pentru că nu ai reţeaua 

electrică care să-ţi preia curentul electric care se va produce. Deci, sunt nişte 

chestiuni logistice pentru care singura soluţie rezonabilă este să rezolvăm sistemul 

aşa cum este el", a argumentat Nicuşor Dan, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 G4Media: Trotuarele de pe pasajul Ciurel, demolate imediat după 

inaugurare. Se lățesc benzile de circulație, ca să încapă și autobuzele 

Trotuarul de pe breteaua Pasajului Ciurel care face legătura dintre Șoseaua Virtuții 

și Splaiul Independenței a fost demolat miercuri, după apariția unor imagini filmate 

cu autobuze obligate să meargă cu două roți pe trotuar, pentru că banda de 

circulație este prea îngustă, scrie G4media.ro. 

Un clip video postat pe Facebook imediat după inaugurarea cu fast a Pasajului 

Ciurel arăta cum autobuzele sunt nevoite să urce cu roțile pe trotuar, pentru că 

banda de circulație este prea îngustă, iar între sensurile de mers există separatoare. 

La nici două săptămâni după darea în folosință a pasajului, se fac deja lucrări de 

refacere a unor porțiuni, mai precis bretelele care au fost construite prea înguste 

pentru autovehiculele cu gabarit mai mare. Acest lucru a fost confirmat de un 

reprezentant al constructorului, care a declarat pentru G4Media.ro că „acum se 

realizează banda de extindere a Șoselei Virtutii pe sensul Crângași - Lujerului din 

zona nodului (pe sensul celalalt este deja executată), iar breteaua în discuție se va 

racorda la șoseaua extinsă”. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Preţurile producţiei industriale au scăzut în august cu 0,7%, faţă de august 

2019 

În luna august, comparativ cu luna august2019, preţurile producţiei industriale pe 

total (piaţa internă şi piaţa externă) au scăzut cu 0,7%, a anunţat joi Institutul 

Naţional de Statistică (INS) potrivit news.ro. 

”În luna august 2020, preţurile producţiei industriale pe total (piaţa internă şi piaţa 

externă) au scăzut cu 0,2% faţă de luna iulie 2020. În luna august 2020, comparativ 

cu luna august 2019, preţurile producţiei industriale pe total (piaţa internă şi piaţa 

externă) au scăzut cu 0,7%”, arată datele INS. 

 

 

https://www.g4media.ro/foto-e-demolat-trotuarul-de-la-pasajul-ciurel-pe-care-se-urcau-autobuzele-stb-ca-sa-pota-lua-curba.html
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/un-sofer-a-filmat-cum-urca-autobuzele-pe-noul-pod-ciurel-jumatate-pe-banda-jumatate-pe-trotuar-1372425
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În august 2020, faţă de august 2019, cel mai mult s-au scumpit repararea, 

întreţinerea şi instalarea maşinilor şi echipamentelor, cu 29,65%, fabricarea 

produselor farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice, cu 14,02%, 

activităţile de servicii anexe extracţiei, cu 9,50%, precum şi fabricarea altor 

produse din minerale nemetalice, cu 5,68%. 

În august 2020, faţă de august 2019, scăderi de preţ s-au înregistrat în fabricarea 

produselor de cocserie şi a produselor obţinute din prelucrarea ţiţeiului, de 30,5% 

şi extracţia petrolului brut şi a gazelor naturale, de 12,23%. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Iohannis, la reuniunea Consiliului European. Agenda discuțiilor 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului 

European de la Bruxelles, pe a cărei agendă se află subiecte precum Piaţa Unică a 

Uniunii Europene, politica industrială şi politica digitală ale Uniunii. 

 

Liderii europeni vor aborda şi teme de politică externă, în principal relaţiile 

Uniunii cu China şi Turcia. 

 

"Preşedintele României va pleda pentru o Piaţă Unică puternică şi consolidată, care 

să poată sprijini dezvoltarea statelor membre ale Uniunii. În acest sens, va susţine 

necesitatea identificării de mijloace pentru a restabili buna funcţionare a Pieţei 

Unice după criza COVID-19 şi pentru a pune în aplicare măsurile pentru 

consolidarea acesteia. Totodată, preşedintele Klaus Iohannis va arăta că o Piaţă 

Unică mai integrată înseamnă o Piaţă Unică mai conectată şi mai incluzivă. De 

aceea, dezvoltarea infrastructurii de transport, energie, mediu, precum şi a 

infrastructurii digitale este esenţială pentru ţări precum România, aflate la periferia 

geografică a Uniunii", a transmis Administrația Prezidențială. 

 

Şeful statului va susţine demersurile în favoarea unei industrii europene puternice, 

rezistente şi competitive la nivel global, potrivit sursei citate. 
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În acest context, preşedintele Iohannis va sublinia faptul că efortul de modernizare 

necesar tranziţiei duble - verzi şi digitale - va necesita investiţii masive, 

contribuind, astfel, la stimularea competitivităţii şi autonomiei strategice a Uniunii 

Europene. 

 

"Preşedintele Klaus Iohannis se va referi la necesitatea asigurării depline a 

complementarităţii între autonomia strategică în diverse sectoare şi deschiderea 

economiei europene, una dintre valorile fundamentale ale Uniunii. Totodată, 

preşedintele Klaus Iohannis va evidenţia faptul că autonomia strategică a UE 

trebuie construită pe baza unei pieţe interne depline şi funcţionale", menţionează 

Administraţia Prezidenţială. 

 

Şeful statului va saluta importanţa acordată la nivelul Uniunii procesului de 

transformare digitală a Europei, precum şi fondurile importante care vor fi acordate 

pentru dezvoltarea unor tehnologii digitale avansate şi a unor infrastructuri de reţea 

de foarte mare capacitate în întreaga Uniune Europeană. 

 

"Preşedintele Klaus Iohannis va menţiona că Piaţa Unică presupune, pe lângă 

oportunităţi incontestabile, şi provocări în domeniul social. În acest sens, 

preşedintele României va sublinia necesitatea protejării grupurilor vulnerabile, 

inclusiv a lucrătorilor sezonieri, a căror situaţie trebuie îmbunătăţită prin acţiunea 

comună a instituţiilor europene şi a statelor membre ale Uniunii", arată 

Administraţia Prezidenţială. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Măsuri dure pregătite de Uniunea Europeană - Noi obligații pentru Google, 

Facebook, Amazon și Apple 

Uniunea Europeană ar putea interzice Google, divizie a grupului Alphabet, 

Facebook, Amazon, Apple şi altor companii mari de tehnologie să îşi favorizeze 

serviciile proprii sau să oblige utilizatorii să accepte servicii la pachet, potrivit unui 

proiect de reglementări, transmite Reuters potrivit news.ro. 
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Proiectul, cunoscut sub numele de Digital Services Act (Legea privind Serviciile 

Digitale), are rolul să stabilească regulile de bază pentru schimbul de date şi modul 

în care funcţionează pieţele digitale. Proiectul este aşteptat să intre în vigoare până 

la sfârşitul acestui an. 

Comisia Europeană adoptă o linie dură împotriva giganţilor tehnologici americani, 

parţial prin cazuri antitrust care au dus la decizii care ulterior nu au reuşit să 

stimuleze concurenţa din cauza procesului îndelungat, care durează de obicei 

câţiva ani. 

Situaţia a devenit urgentă din cauza dependenţei a mii de companii din UE de 

giganţii. 

Companiile de tehnologie care au un statut strategic pe piaţă nu vor putea să 

folosească datele colectate pe platformele lor pentru a viza utilizatorii, cu excepţia 

cazului în care aceste date sunt partajate cu rivalii, conform documentului văzut de 

Reuters. 

Aceste companii numite”gatekeeper” ”nu trebuie să preinstaleze exclusiv propriile 

aplicaţii şi nici să solicite dezvoltatorilor terţi de sisteme de operare sau 

producătorilor de hardware să preinstaleze exclusiv aplicaţia gatekeeper-ilor”, 

prevede proiectul. 

O altă prevedere ar interzice gatekeeper-ilor să blocheze rivalii care îşi oferă 

produsele clienţilor din afara platformei sau serviciilor gatekeeper-ului, o mişcare 

care ar afecta Apple şi Google, cre au reguli restrictive privind plăţile prin 

intermediul magazinului de aplicaţii. 

Regulile ar supune, de asemenea, aceste compaţii de tehnologie unor audituri 

anuale ale datelor lor de publicitate şi practicilor de raportare. 

(Sursa: news.ro) 
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 Ungaria și Polonia, puse la zid în Raportul privind statul de drept al CE. 

Viktor Orban a cerut deja demiterea comisarului Vera Jurova 

UPDATE: Comisia Europeană a publicat miercuri primul său raport privind statul 

de drept în Uniunea Europeană. Raportul, prezentat de vicepreşedinta CE pentru 

valori şi transparenţă Vera Jourova şi comisarul european pentru justiţie Didier 

Reynders, a fost realizat cu ajutorul contribuţiilor din partea fiecărui stat membru şi 

abordează atât evoluţiile pozitive, cât şi cele negative care s-au înregistrat în acest 

domeniu în întreaga UE. 

Raportul constată existenţa unor standarde înalte în materie de respectare a statului 

de drept în multe state membre, dar apreciază că, la nivelul UE, persistă totuşi 

provocări importante în această privinţă. 

De asemenea, documentul examinează evoluţiile pe care le-au antrenat măsurile de 

urgenţă luate de statele membre în contextul crizei provocate de pandemia de 

COVID-19. Potrivit vicepreşedintei CE Vera Jourova, raportul evaluează patru 

teme principale, extrem de importante pentru respectarea statului de drept - 

sistemele naţionale de justiţie, cadrele anticorupţie, pluralismul şi libertatea mass-

media şi alte aspecte instituţionale legate de sistemele de control şi echilibru. 

Potrivit Verei Jourova, raportul anual al CE privind statul de drept are drept scop 

extinderea setului de instrumente ale UE, prin adăugarea unui nou instrument cu 

rol preventiv. În plus, raportul îşi propune să lanseze o dezbatere cu toate părţile 

interesate şi să pună bazele unei culturi a supremaţiei legii în întreaga UE. 

La rândul său, comisarul european Didier Reynders a spus că raportul vizează 

protejarea statului de drept, dar şi promovarea unei culturi a statului de drept în 

ţările membre. ''Dacă statul de drept nu este respectat în ţările membre, cum putem 

cere acest lucru ţărilor candidate, de exemplu?'', a afirmat reprezentantul CE în 

conferinţa de presă. 

El a subliniat că subiectul statului de drept priveşte întreaga Uniune Europeană, nu 

doar anumite ţări membre. În privinţa independenţei sistemului judiciar, Reynders 

a remarcat că raportul constată că unele state membre fac eforturi pentru 

consolidarea acesteia, în timp ce în alte ţări membre această independenţă este 

supusă unor provocări şi riscuri semnificative. 
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 Comisia Europeană face marți public primul raport privind statului de drept în UE, 

realizat în urma primului audit din istoria Uniunii și care va fi adoptat de către 

comisari, în contextul condiționării accesului la fondurile europene de respectarea 

standardelor în materie de rule of law. Politico citează un draft al raportului, care 

menționează probleme legate de justiție în Polonia și Ungaria. Cu două zile înainte, 

oficialii de la Budapesta au cerut deja demisia comisarului Vera Jurova, care 

declarase că Viktor Orban „construiește o democrație bolnavă” 

Raportul va evalua patru teme principale: sistemele naționale de justiție, cadrele 

anticorupție, pluralismul și libertatea mass-mediei, precum și alte aspecte 

instituționale legate de sistemele de control și echilibru.  

Draftul citat de Politico arată că există îngrijorări legate de independența justiției în 

Ungaria și în Polonia, dar că sunt și „provocări” în Bulgaria, Croația, Slovacia și 

România. 

Amenințările la adresa jurnaliștilor sunt și ele menționate, ca îngrijorări legate de 

situațiile din Bulgaria, Croația, Ungaria, Slovenia și Spania.  

Ungaria și Polonia, care sunt deja amenințate de activarea Articolului 7 din 

Tratatul  UE, riscă să piardă accesul la fondurile europene, dar amenință la rândul 

lor cu blocarea bugetului UE și a planului de redresare economică post Covid, în 

valoare de 750 de miliarde de euro.  

Premierul Ungariei, Viktor Orban, i-a trimis o scrisoare Ursulei von der Leyen în 

care îi cere să o demită pe Vera Jurova, după ce aceasta a făcut următoarea 

declarație pentru Der Spiegel: „Domnul Orban spune adesea că el construiește o 

democrație iliberală. Aș spune că de fapt construiește o democrație bolnavă”.  

Ungaria: „Să nu fim luați de proști!” 

Ungaria şi Polonia vor înfiinţa un institut comun pentru a evalua respectarea 

statului de drept de către ţări membre în întreaga Uniune Europeană şi pentru a 

contracara astfel acuzaţiile de încălcare a statului de drept, a anunţat luni ministrul 

de Externe ungar, Peter Szijjarto, relatează Reuters. 

 

https://www.politico.eu/article/brussels-to-warn-of-serious-challenges-in-first-rule-of-law-audit/?fbclid=IwAR1t8K__bYpSvIF3kmIdYyYEVFkdZmR4mUlRzG6sEDXqFdCr4MaUVBdFtx8
https://www.euronews.com/2020/09/29/hungary-calls-for-eu-commissioner-jourova-to-resign-over-derogatory-comments?utm_medium=Social&utm_source=Twitter&fbclid=IwAR0NgdavHnraHQfKeAnYbNLb4ZtGmURU4glIKI4JLYDdBb0PKAKe4tBYotg#Echobox=1601399417
https://www.euronews.com/2020/09/29/hungary-calls-for-eu-commissioner-jourova-to-resign-over-derogatory-comments?utm_medium=Social&utm_source=Twitter&fbclid=IwAR0NgdavHnraHQfKeAnYbNLb4ZtGmURU4glIKI4JLYDdBb0PKAKe4tBYotg#Echobox=1601399417
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După ce s-a întâlnit cu ministrul polonez de externe Zbigniew Rau la Budapesta, 

Szijjarto a declarat că raportul UE privind statul de drept, care va fi discutat în 

curând la Bruxelles, se anticipează să fie mai degrabă o declaraţie politică, decât o 

evaluare bine întemeiată. "Scopul institutului comparativ va fi să nu fim luaţi de 

proşti", a spus Szijjarto, adăugând că există "destui politicieni occidentali care ne 

folosesc pe post de sac de box". 

Institutul va examina cum a fost respectat statul de drept în UE, pentru a evita 

aplicarea unor "standardele duble" Poloniei şi Ungariei, a spus el. Guvernul 

Partidului Lege şi Justiţie (PiS) din Polonia, la fel ca şi executivul aliatului său 

ungar Viktor Orban, este angrenat de mai mulţi ani într-o luptă cu UE din cauza 

acuzaţiilor de diminuare a standardelor democratice. 

Deşi ambele state foste comuniste beneficiază de alocări generoase din fondurile 

UE, conducătorii lor sunt sub presiune pentru că au plasat tribunalele şi judecătorii, 

media şi mediul academic, ONG-urile şi grupurile care militează pentru drepturile 

omului sub control guvernamental direct. Într-un interviu acordat vineri pentru 

Reuters, Orban a negat că subminează democraţia. 

(Sursa: Digi 24) 

 


